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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. 6/2013 
Caràcter: ordinària  
Data: 28 de juny de 2013 
Horari: de 11:43 a les 13:45 h. 
Lloc: Sala de Plens de Paeria 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,  Paer en cap 
Marta Camps Torrens, 1a. Tinent d'alcalde 
Josep Presseguer Gené, 2n. Tinent d'alcalde 
Rafael Peris Martín, 3r. Tinent d'alcalde 
Sara Mestres Llusà, 4a.Tinent d’alcalde   
Montse Parra Albà,  5a. Tinent d'alcalde 
Montse Mínguez García,  6a. Tinent d'alcalde 
Félix Larrosa Piqué, Regidor 
Txema Alonso Fernández, Regidor 
Josep Barberà Morreres, Regidor 
Dolors Arderiu Sabaté, Regidora 
Oriol Yuguero Torres, Regidor 
Joan Gómez López, Regidor 
Maria Rosa Ball Papiol, Regidora 
Bea Obis Aguilar, Regidora 
Miquel Padilla Díaz, Regidor 
Cristina Torrent Pujol, Regidor 
Francesc J. Cerdà Esteve, Regidor 
Antoni Postius Terrado, Regidor 
Joan Vilella Jounou, Regidor 
Salvador Puy Castarlenas, Regidor 
Maria José Horcajada Bell-lloch, Regidora  
Xema Solé Solà, Regidor 
Gemma Batalla Casanovas, Regidora 
Pau Pintó Torné, Regidor   
Jesús Gutiérrez Bustillo,   Secretari 
Jordi Sanuy Vallés,  Interventor 
Montse Tomàs Pallerols,  Oficial Major 
 
Excusa l’assistència: 
Jesús Castillo Cervelló, Regidor 
Joan R. Zaballos Rubio, Regidor 
Ma. Luisa Sanz Llavallol,  Tresorera 
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ORDRE DEL DIA 
 
1.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar l’acta de la sessió anterior feta el dia 31 de maig de 
2013. 
 
 
2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L’ALCALDI A DES DEL 
DARRER PLE 
  
La corporació resta assabentada dels decrets dictats per l’Alcaldia des del darrer Ple i 
que van del núm. 3374 fins al núm. 4114, ambdós inclosos. 
 
 
3.- DONAR COMPTE ESPECÍFIC DE DECRETS D’ALCALDIA: 
 
La corporació resta assabentada dels següents decrets dictats per l’Alcaldia: 
 

- Decret de 31-5-2013 de delegació de funcions d’Alcaldia, per absència 
motivada per una operació quirúrgica, en la tinent d’alcalde Sra.. Marta Camps i 
Torrens.  

- Decret de 10-6-2013 de nomenament de representant de l’Ajuntament de 
Lleida en el Consell de Participació de Sanitas Residencial Ilerda, al regidor Sr. 
Joan Gómez i López.  

- Decret de 17-6-2013 de deixar sense efecte el decret de 31-5-2013 de 
delegació de funcions de l’Alcaldia en la tinent d’alcalde Sra. Marta Camps i 
Torrens. 

 
 
4.- MODIFICACIÓ DE LA DATA DEL PLE DE L’ESTAT DE LA  CIUTAT 
CORRESPONENT A L’ANY 2013  
 
Vista la proposta motivada de l’Alcaldia, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Amb caràcter excepcional, la sessió d’enguany del “Ple de Política Municipal sobre 
l’estat de la ciutat i l’actuació política del Govern” prevista en el vigent cartipàs, tindrà 
lloc durant el mes de juliol, en la data que es fixi prèvia consulta amb la Junta de 
Portaveus. 
 
2n. Donar trasllat d’aquest acord als grups municipals, als efectes oportuns.  
 
 
5.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PEL FUNC IONARI SR. JESÚS 
REINOSO PÉREZ 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la següent proposta de la cap de Servei de selecció, 
promoció i provisió de RRHH: 
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Autoritzar al funcionari Sr. Jesús Reinoso Pérez, operari d’Obres i Serveis, adscrit al 
Cementiri municipal, per exercir un segon lloc de treball o activitat de fotògraf per 
compte propi, amb una dedicació de 2 hores setmanals. 
 
En el supòsit de variació de les condicions de l’activitat per la qual s’autoritza la 
compatibilitat caldrà que l’interessat ho posi immediatament en coneixement d’aquesta 
corporació. 
 
 
6.-  APROVACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE L ’AJUNTAMENT 
DE LLEIDA I EL CONSORCI XARXA TRANSVERSAL PER REGUL AR I FIXAR LES 
APORTACIONS QUE FARÀ LA XARXA TRANSVERSAL  A L’ACTI VITAT ANIMAC 
CAMINA 
 
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió informativa de Cultura, Educació i 
Esports, per unanimitat s’acorda: 
 
Aprovar el conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de Lleida i el Consorci Xarxa 
Transversal, per regular i fixar les aportacions que efectuarà Transversal Xarxa 
d’activitats culturals, per contribuir al finançament dels programes sorgits de l’activitat 
Animac Camina promogudes per l’Ajuntament de Lleida, des de la seva activitat 
ANIMAC– Mostra Internacional de Cinema d’Animació de Catalunya - 18a. edició, per 
promocionar i fomentar la difusió del cinema d’animació arreu del territori. 
 
 
7.- RATIFICACIÓ DEL DECRET D’APROVACIÓ DE MODIFICAC IÓ DE LA 
COMPOSICIÓ DE DIVERSES COMISSIONS RELACIONADES AMB LA REGIDORIA 
D’ESPORTS 
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 12-6-2013 que en la seva 
part dispositiva diu el següent: 
 
“1r. Aprovar la modificació de la composició de les comissions següents: 
 
El senyor Rafa Carpi i Badia, responsable coordinador de la Regidoria d’Esports, 
passarà a formar part de la Comissió de seguiment del CEM Trèvol Lleida com a vocal 
i de les comissions de seguiment dels convenis de col·laboració. 
 
La senyora Montserrat Gil de Bernabé Sala, directora de Serveis a les Persones, 
Ocupació, Cultura, Educació i Esports, passarà a formar part de la Comissió 
avaluadora de la convocatòria de subvencions de la Regidoria d’Esports per a l’any 
2013. 
 
2n. Donar trasllat d’aquesta resolució a tots els afectats, als efectes oportuns”. 
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8.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CRÈDITS AL PRESSU POST DE 
L’AJUNTAMENT 2013 (II) 
 
Havent-se aprovat l'expedient de modificacions de crèdits al pressupost de l’Ajuntament 
2013 (II), pel Ple de l’Ajuntament en sessió de data 31 de maig de 2013,  i exposat el 
mateix a informació pública al Butlletí Oficial de la Província núm. 97 de data 4 de juny 
de 2013 i tauler d'edictes d'aquest Ajuntament, no es va presentar en contra del mateix 
cap reclamació, considerant-se en conseqüència dit expedient aprovat amb caràcter 
definitiu.   
 
El Ple de l'Ajuntament es dóna per assabentat de la inexistència de reclamacions a 
l'expedient de modificacions de crèdits al pressupost de l’Ajuntament 2013 (II) i del 
caràcter definitiu del mateix. 
 
 
9.- APROVACIÓ ADDENDA AL CONVENI DE COL·LABORACIÓ E NTRE LA PAERIA 
I LA UNIÓ GENERAL DE TREBALLADORS (UGT) DE LES TERR ES DE LLEIDA  
 
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió d’Economia, amb 19 vots a favor dels 
grups municipals del PSC i CiU i 6 vots en contra del Grup Municipal del PP,  s’acorda: 
 
1r. Aprovar l’addenda al conveni de col·laboració entre la Paeria i la Unió General de 
Treballadors de les Terres de Lleida (UGT) NIF G-08496622, signat el 21 de gener de 
2013. 
 
2n. Aprovar la despesa corresponent a la referida addenda amb càrrec a la  partida 
2013-04-9270-48200 de 13.187,50 € que serà lliurada en una bestreta única del 100%. 
 
3r. Facultar a l’Il·lm. senyor alcalde per a la signatura d’aquesta addenda al  conveni de 
21 de gener de 2013, en nom i representació de la Corporació. 
 
 
10.- APROVACIÓ ADDENDA AL CONVENI DE COL·LABORACIÓ  ENTRE LA 
PAERIA I LA UNIÓ INTERCOMARCAL DE LES TERRES DE LLE IDA DE CCOO 
 
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió d’Economia, amb 19 vots a favor dels 
grups municipals del PSC i CiU i 6 vots en contra del Grup Municipal del PP,  s’acorda: 
 
1r. Aprovar l’addenda al conveni de col·laboració entre la Paeria i la Unió Intercomarcal 
de CCOO (Comissió Obrera Nacional de Catalunya) de les Terres de Lleida,  NIF G-
08496606, signat el 21 de gener de 2013. 
 
2n. Aprovar la despesa corresponent a la referida addenda amb càrrec a la  partida 
2013-04-9270-48200 de 13.187,50 € que serà lliurada en una bestreta única del 100%. 
 
3r. Facultar a l’Il·lm. senyor alcalde per a la signatura d’aquesta addenda al  conveni de 
21 de gener de 2013, en nom i representació de la Corporació. 
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11.- DONAR COMPTE  DE L’APROVACIÓ PER LA JUNTA DE G OVERN LOCAL DE 
L’EXPEDIENT DE SERVEIS DE TECNOLOGIES DE LA INFORMA CIÓ I LES 
COMUNICACIONS INTEGRALS, TENDENTS A LA GESTIÓ DELS LLOCS DE 
TREBALL D’EXTREM A EXTREM  
 
La corporació resta assabentada de l’acord de la Junta de Govern Local del dia 25 de 
juny de 2013 relatiu a l’aprovació de les clàusules administratives particulars i 
prescripcions tècniques per a la contractació de serveis de tecnologies de la informació 
i les comunicacions integrals, tendents a la  gestió dels llocs de treball d’extrem a 
extrem i de l’inici del procediment licitatori.  
 
 
12.- AUTORITZACIÓ SOL·LICITUD AJORNAMENT QUOTES AL PARC CIENTÍFIC. 
 
Atès el que preveu d’una banda, el punt cinquè de la Disposició addicional trenta-
cinquena, de la Llei 2/2012, de 29 de juny, de pressupostos generals de l’Estat per 
l’any 2012, i de l’altra, el punt cinquè de la Disposició addicional quaranta-tresena, de 
la Llei 17/2012, de 27 de desembre, de Pressupostos generals de l’estat per al 2013, 
les entitats promotores dels parcs científics i tecnològics poden sol·licitar l’ajornament 
de les quotes amb venciment 2012 i 2013 derivades de préstecs o bestretes concedits 
en virtut de les convocatòries realitzades. 
 
Atès que el Consorci Parc Científic i Tecnològic Agroalimentari de Lleida, en sessions 
del Consell d’Administració de dates 18 d’abril de 2012, i d’1 de febrer de 2013, va 
acordar sol·licitar al Ministerio de Economia y Competitividad l’ajornament de les 
devolucions de totes les quotes d’amortització amb venciment a l’any 2012 i a l’any 
2013. 
 
Atès que en el cas que les entitats promotores dels parcs científics i tecnològics formin 
part del sector públic, hauran de disposar de l’autorització de l’administració a la que 
l’entitat pertany. 
 
Atès que el Consorci Parc Científic i Tecnològic Agroalimentari de Lleida, està format 
per l’Ajuntament de Lleida i la Universitat de Lleida, en igualtat de condicions, i donat 
que el Consorci del Parc ha sol·licitat l’autorització corresponent a l’Ajuntament de 
Lleida, per unanimitat  s’acorda: 
 
1r. Autoritzar al Consorci del Parc Científic i Tecnològic Agroalimentari de Lleida, per a 
que sol·liciti davant del Ministerio de Economia y Competitividad, l’ajornament de les 
quotes d’amortització corresponents a l’any 2012 i a l’any 2013, d’acord amb el que 
estableixen respectivament el punt cinquè de la Disposició addicional trenta-cinquena, 
de la Llei 2/2012, de pressupostos generals de l’Estat per l’any 2012, i el punt cinquè 
de la Disposició addicional quaranta-tresena, de la Llei 17/ 2012, de 27 de desembre, 
de pressupostos generals de l’Estat per al 2013.  
 
2n. Traslladar aquest acord al Consorci del Parc Científic i Tecnològic Agroalimentari 
de Lleida.                  
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13.- APROVACIÓ DE LA SUBVENCIÓ NOMINATIVA AL CONSEL L LOCAL DE LA 
JOVENTUT DE LLEIDA PER A L’ANY 2013  
 
Tal  com estipula el protocol de relació entre el Consell Local de la Joventut de Lleida i 
l’Ajuntament de Lleida, es concedeix suport econòmic al Consell Local de la Joventut 
de Lleida per la realització dels seus projectes i activitats. Aquest ajut es realitza a 
través d’una subvenció nominativa concedida de forma anual des de la Regidoria de 
Joventut de l’Ajuntament de Lleida. 
 
Per aquest any 2013 l’import de la subvenció és de 1.350€, per donar suport a les 
actuacions previstes al Pla de Treball 2013 que s’adjunta, i que inclou les següents 
propostes:  

• Fira Juvenil d’Entitats al Carrer 
• Festa Jove 
• Fòrum de debat als instituts 
• Trobada interna d’entitats 
• Debats oberts sobre temes d’interès juvenil 
• Participació en l’elaboració de l’estudi a la població jove de Lleida 

 
Per unanimitat s’acorda: 
 
Aprovar la subvenció nominativa al Consell Local de la Joventut de Lleida, per un 
import de 1.350 € per aquest any 2013, amb càrrec a la Regidoria de Joventut de 
l’Ajuntament de Lleida. 
 
 
14.- APROVAR LA CONCESSIÓ D’UNA SUBVENCIÓ EXTRAORDI NÀRIA A 
L’OFICINA DE DESENVOLUPAMENT I COOPERACIÓ DE LA UDL  I APROVACIÓ 
DEL CONVENI PER AL SUPORT A LES ACCIONS DE COOPERAC IÓ I 
SOLIDARITAT DE LA UDL 2013  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la següent proposta de la tècnica en Cooperació 
Internacional: 
 
1r. Aprovar la concessió de subvenció amb caràcter excepcional per al SUPORT A 
LES ACCIONS DE COOPERACIÓ I SOLIDARITAT DE LA UNIVERSITAT DE LLEIDA  
amb les característiques següents per a l’any 2013: 
 
Subvenció: 10.000€ 

Proveïdor:  Universitat de Lleida (ODESC) 
 

NIF Q 7550001 G 
 

Partida: 05/2323/490,00 
 

 
2n. Aprovar el Conveni de col·laboració entre L’AJUNTAMENT DE LLEIDA I LA 
UNIVERSITAT DE LLEIDA PER AL SUPORT A LES ACCIONS DE COOPERACIÓ I 
SOLIDARITAT DE LA UNIVERSITAT DE LLEIDA 2013. (annex a l’expedient) 
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3r. Es lliurarà una bestreta del 100% de l’esmentada subvenció dintre del primer 
trimestre d’aquest any, d’acord amb les disponibilitats de tresoreria. 
 
4t. Les justificacions es faran conforme disposa les Bases d’Execució del Pressupost 
Municipal per a l’exercici de 2013. 
 
 
15.- MODIFICACIÓ DEL PLA ESTRATÈGIC DE SUBVENCIONS I APROVACIÓ DE 
LES BASES REGULADORES DE LA CONVOCATÒRIA MUNICIPAL PER A L’ANY 
2013 PER A L’ATORGAMENT D’AJUTS PER A LA REHABILITA CIÓ DELS 
EDIFICIS EN L’ÀMBIT DEL CENTRE HISTÒRIC DE LLEIDA 
 
Vista la proposta de la primera tinent d’alcalde  i regidora d’Urbanisme, Mobilitat, Via 
Pública i Concessions, amb 20 vots a favor dels grups municipals del PSC i PP i 5 
abstencions del Grup Municipal de CiU,  s’acorda:  
 
1r. Aprovar inicialment la modificació del Pla estratègic de subvencions 2008/2010, 
prorrogat per les bases d’execució del pressupost per a l’any 2013, incorporant en el 
Capítol III. Subvencions en matèria d’acció social i cohesió social, una línia 22, relativa 
a Ajuts a la rehabilitació dels edificis en l’àmbit del Centre Històric, en el termes de 
l’Annex I.  
 
2n. Sotmetre aquest acord d’aprovació inicial de modificació del Pla estratègic de 
subvencions 2008/2010 a la informació pública, mitjançant, la inserció d’un anunci en 
el tauler d’anuncis de la Corporació, en la pàgina web municipal i en el Butlletí Oficial 
de la Província de Lleida, així com, en un dels mitjans de comunicació escrita diària, 
que estaran exposats al públic durant un termini de trenta dies a efectes de què es 
puguin formular les corresponents al·legacions i/o reclamacions, el qual s’entendrà 
aprovat definitivament si no se’n formulen.  
 
3r. Aprovar les Bases reguladores de la convocatòria municipal per a l’any 2013 d’ajuts 
a la rehabilitació dels edificis en l’àmbit del Centre Històric. 
 
4t. Sotmetre les Bases a la informació pública mitjançant la inserció d’un anunci en el 
tauler d’anuncis de la Corporació, en la pàgina web municipal i en el Butlletí Oficial de 
la Província de Lleida, així com, en un dels mitjans de comunicació escrita diària, que 
estaran exposats al públic durant un termini de vint dies a efectes de què es puguin 
formular les corresponents al·legacions i/o reclamacions.  
 
5è. Delegar i facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde i a la Junta de Govern Local la resolució de 
totes les incidències derivades de l’execució d’aquest acord. 
 
 
16.- APROVACIÓ DEL TEXT DE L’ACORD ENTRE L‘AGÈNCIA DE L’HABITATGE 
DE CATALUNYA I L’AJUNTAMENT DE LLEIDA D’AMPLIACIÓ D E LA PRÒRROGA 
DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ RELATIU A L’OFICINA LO CAL 
D’HABITATGE  
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
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1r. Aprovar el text de l’Acord  entre l’Agència  de l’Habitatge de Catalunya i 
l’Ajuntament de Lleida, d’ampliació de la pròrroga del  Conveni de col·laboració, 
subscrit en data 10 d’abril de 2012, relatiu a l’Oficina Local d’Habitatge. 
 
2n. Les aportacions derivades del conveni de col·laboració, esmentat en l’epígraf 
anterior, es tramitaran a favor de l’Empresa Municipal d’Urbanisme de Lleida, SL. Les 
esmentades aportacions s’ingressaran en el compte corrent del Banc de Santander 
núm. 0049-1886-71-2310701497. 
 
3r. Delegar i facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com sigui necessari 
per desenvolupar les qüestions derivades de l’execució del present acord. 
 
 
17.- APROVACIÓ DEL TEXT DE L’ACORD ENTRE L’AGÈNCIA DE L’HABITATGE 
DE CATALUNYA I L’AJUNTAMENT DE LLEIDA D’AMPLIACIÓ D E LA PRÒRROGA 
DEL CONVENI DE  COL·LABORACIÓ RELATIU AL PROGRAMA D E MEDIACIÓ 
PER AL LLOGUER SOCIAL 
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar el text de l’Acord  entre l’Agència  de l’Habitatge de Catalunya i 
l’Ajuntament de Lleida, d’ampliació de la pròrroga del  Conveni de col·laboració, 
subscrit en data 10 d’abril de 2012, relatiu al Programa de Mediació per al lloguer 
social d’habitatges. 
 
2n. Les aportacions derivades del conveni de col·laboració, esmentat en l’epígraf 
anterior, es tramitaran a favor de l’Empresa Municipal d’Urbanisme de Lleida, SL. Les 
esmentades aportacions s’ingressaran en el compte corrent del Banc de Santander 
núm. 0049-1886-71-2310701497. 
 
3r. Delegar i facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com sigui necessari 
per desenvolupar les qüestions derivades de l’execució del present acord. 
 
 
18.- APROVACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE L ’AJUNTAMENT 
DE LLEIDA I LA UDL PER LA CESSIÓ A PRECARI DE DIVER SES PLACES 
D’APARCAMENT, UBICADES AL PÀRQUING DE VEHICLES EN S UPERFÍCIE DE 
L’EDIFICI DEL RECTORAT  
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, amb 20 vots a favor dels grups municipals del 
PSC i PP i 5 abstencions del Grup Municipal de CiU,  s’acorda:  
 
1r. Aprovar el Conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de Lleida i la Universitat de 
Lleida, subscrit el 4 de juny de 2013, per la cessió a precari de diverses places 
d’aparcament, ubicades al pàrquing de vehicles en superfície de l’edifici del Rectorat. 
 
2n. Delegar en l’Il.lm. Sr. Alcalde i/o a la Junta de Govern Local la resolució de totes 
les incidències derivades d’aquest acord. 
 



 
 

 9 

 
19.- APROVACIÓ DEL PROJECTE D’EXECUCIÓ PER REFORMA I AMPLIACIÓ DE 
NÍNXOLS AL DEPARTAMENT DE SANT ANASTASI DEL CEMENTI RI MUNICIPAL 
DE LLEIDA (4a FASE)” 
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar, inicialment, el Projecte d’execució per reforma i ampliació de nínxols al 
Departament de Sant Anastasi del Cementiri Municipal de Lleida (4a fase), amb un 
pressupost de 386.519,28 € + 81.169,04 € (Total : 467.688,32 €) 
 
2n. Obrir un període d’informació pública de 30 dies perquè es pugui examinar i 
formular les al·legacions pertinents.   
 
3r. Considerar, el Projecte d’execució per reforma i ampliació de nínxols al 
Departament de Sant Anastasi del Cementiri Municipal de Lleida (4a fase), aprovat 
definitivament en el supòsit que durant el període d’informació pública no es produeixin 
al·legacions ni s’emetin informes tècnics en relació al Projecte. 
 
4t. Aprovar el Plec de Clàusules Particulars que ha de regir el procediment obert per a 
la contractació de l’esmentat projecte.  
 
5è. Autoritzar la despesa de l’esmentat projecte per un import de 467.688,32 €, amb la 
següent plurianualitat: 
� Pressupost any 2013, import: 302.000,00€. 
� Pressupost any 2014, import: 165.688,32 €. 
 
6è. Al mateix temps, iniciar procediment licitatori, mitjançant procediment obert de 
conformitat amb allò establert a l’art. 157 i ss del RDL 3/2011, de 14 de novembre pel 
qual s’aprova el Text Refós de la LCSP. 
 
7è. Delegar de forma expressa a la Junta de Govern Local o a l’Alcaldia tots els actes 
de desenvolupament o execució del present acord així com qualsevol altre que sigui 
necessari. 
 
 
20.- APROVACIÓ PROVISIONAL DEL PLA ESPECIAL URBANÍS TIC DEL TURÓ DE 
GARDENY, PROMOGUT PER L’AJUNTAMENT DE LLEIDA 
 
Vista la proposta del coordinador tècnic d’Urbanisme, amb  20 vots a favor dels grups 
municipals del PSC i PP i 5 abstencions del Grup Municipal de CiU, que suposa el vot 
favorable de la majoria absoluta dels membres de la corporació, s’acorda: 
 
1r. Desestimar les al·legacions presentades per Onésimo Germán Hernández Marc i 
per Alexandre Oliver Joli en representació de Francesc Oliver Espino, estimar 
l’al·legació presentada per Agustí Fonts i Cavestany, en nom i representació de 
l’Institut de Recerca i Tecnologia Agroalimentària (IRTA), i estimar parcialment 
l’al·legació presentada per Montserrat Giné i Macià, en nom i representació de la 
Demarcació de Lleida del Col·legi Oficial d’Arquitectes de Catalunya, d’acord amb els 
termes de l’informe d’al·legacions que s’incorpora com a annex.  
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2n.  APROVAR PROVISIONALMENT el Pla especial urbanístic del Turó de Gardeny, 
promogut per  l’Ajuntament de Lleida, que incorpora les condicions derivades de 
l’informe de les al·legacions. 
 
3r. Traslladar l’acord a la Comissió Territorial d’Urbanisme per a la seva aprovació 
definitiva, d’acord amb el que preveu l’art. 80 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, 
modificat per la Llei 3/2012, del 22 de febrer, de modificació del text refós de la Llei 
d’urbanisme. 
 
 
21.- APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ DEL PLA GENERAL EN  L’ÀMBIT DE 
GARDENY, REFERIDA A LA DISPOSICIÓ TRANSITÒRIA 1A I A LA DELIMITACIÓ 
DE L’ÀMBIT DEL PLA ESPECIAL URBANÍSTIC DE GARDENY I  QUE AJUSTA 
L’ÀMBIT DEL SUR 17 I SUPRIMEIX EL POLÍGON D’ACTUACI Ó URBANÍSTICA UA 
32  
 
Vista la proposta del coordinador tècnic d’Urbanisme, per unanimitat dels 25 regidors 
presents que composen la majoria absoluta dels membres de la corporació, s’acorda: 
 
1r. Estimar l’al·legació presentada per Ramon Lavergne Ribas, estimar parcialment 
l’al·legació presentada per  Vallrufea, SL i desestimar l’al·legació presentada per 
Proyectos e Instalaciones Altés, SL, d’acord amb els termes de l’informe d’al·legacions 
que s’incorpora com a annex. 
 
2n. APROVAR PROVISIONALMENT la Modificació del Pla general en l’àmbit de 
Gardeny, referida a la disposició transitòria 1a i a la delimitació de l’àmbit del pla 
especial urbanístic de Gardeny i que ajusta l’àmbit del SUR 17 i suprimeix el polígon 
d’actuació urbanística UA 32, promoguda per l’Ajuntament de Lleida. 
  
3r.Traslladar l’acord a la Comissió Territorial d’Urbanisme per a la seva aprovació 
definitiva, d’acord amb el que preveu l’art. 79 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, 
modificat per la Llei 3/2012, del 22 de febrer, de modificació del Text refós de la Llei 
d’urbanisme. 
 
 
22.- APROVACIÓ PROVISIONAL DE LA MODIFICACIÓ PUNTUA L DEL PLA 
GENERAL DE LLEIDA EN RELACIÓ AMB L’ALÇADA DE LES ED IFICACIONS EN 
L’ÀMBIT DEL PLA ESPECIAL EN LES FAÇANES DEL CENTRE DE LLEIDA 
(ARTICLES 44, 163, 165 I DA 4A) 
 
Vista la proposta del coordinador tècnic d’Urbanisme, amb  14 vots a favor Grup 
Municipal  del PSC i 11 abstencions dels grups municipals de CiU i PP, que suposa el 
vot favorable de la majoria absoluta dels membres de la corporació, s’acorda: 
 
1r. Desestimar l’al·legació presentada per Lourdes Serrano Hernández, d’acord amb 
els termes de l’informe d’al·legacions que s’incorpora com a annex. 
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2n. APROVAR PROVISIONALMENT la Modificació puntual del Pla general 
d’ordenació urbana de Lleida en relació amb l’alçada de les edificacions en l’àmbit del 
Pla especial d’arquitectura en les façanes del Centre de Lleida (articles 44, 163, 165 i 
DA 4a), promoguda per l’Ajuntament de Lleida. 
  
3r. Traslladar l’acord a la Comissió Territorial d’Urbanisme per a la seva aprovació 
definitiva, d’acord amb el que preveu l’art. 79 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, 
modificat per la Llei 3/2012, del 22 de febrer, de modificació del Text refós de la Llei 
d’urbanisme. 
 
 
23.- APROVACIÓ DE L’ADDENDA A LA CLÀUSULA SEXTA DEL  CONVENI DE 
COL·LABORACIÓ ENTRE L’AJUNTAMENT DE LLEIDA I L’ASSO CIACIÓ INSTITUT 
CATALÀ D’ORNITOLOGIA  PER L’ESTABLIMENT D’UNA ESTAC IÓ 
D’ANELLAMENT AL PARC DE LA MITJANA 
 
Amb data 7 d’octubre de 2011, l’Excel·lentíssim Ajuntament de Lleida va adoptar 
l’acord d’aprovació del text del conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de Lleida i 
l’Associació Institut Català d’Ornitologia i el 3 de maig de 2013 es signà l’addenda a la 
clàusula sexta del Conveni de col·laboració. 
 
Vista la proposta del regidor de Medi Ambient i Horta, per unanimitat s’acorda: 
   
Ratificar el “Text de l’Addenda a la clàusula sexta del Conveni de col·laboració a 
subscriure entre d’Excel·lentíssim l’Ajuntament de Lleida i l’Associació Institut Català 
d’Ornitologia”. 
 
 
24.- DECLARACIÓ INSTITUCIONAL DE SUPORT A LA VAL D’ ARAN 
 
El senyor alcalde llegeix la declaració institucional acordada en la Junta de Portaveus, 
que té el contingut següent: 
 
“La coincidència d'intenses pluges i del desglaç van provocar fa escassament una 
setmana el desbordament del riu Garona al seu pas per la Val d’Aran devastant 
nombrosos municipis. En efecte, la riuada ha afectat de manera molt important els 
ciutadans aranesos amb nombrosos desperfectes en infraestructures i habitatges; però 
la situació és doblement onerosa, atès que les inundacions s'han produït en ple inici de 
la temporada turística, fonamental per al sistema econòmic de la comarca. 
 
Davant la urgència que viuen els ciutadans de les poblacions afectades, les diferents 
administracions -Estat, Generalitat i administracions locals- han d'adoptar de manera 
imminent, cadascuna d'elles en l'àmbit de les seves competències i de manera 
coordinada, les mesures necessàries tant pel que fa a les ajudes com a les inversions 
per tal que les persones i les institucions araneses puguin afrontar la catàstrofe. 
 
Per tot això, el Ple de l’Ajuntament de Lleida acorda aprovar la següent Declaració 
Institucional: 
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1r. L’Ajuntament de Lleida expressa la seva solidaritat amb els i les ciutadanes de la 
Val d’Aran afectats per les riuades. 
 
2n. L’Ajuntament de Lleida vol manifestar al Conselh Generau d’Aran i a tots els 
Ajuntaments de la Val el suport dels lleidatans i lleidatanes i la confiança en que, amb  
tot l’ajut necessari, la Val d’Aran sabrà superar els estralls ocasionats per les riuades.  
 
3r. Les forces polítiques amb representació a l’Ajuntament de Lleida s’afegeixen a les 
manifestacions de suport amb els habitants de la Val, els ofereixen tot l’ajut en matèria 
de recursos humans i materials i expressen la seva voluntat i recolzament per a 
contribuir entre tots a recuperar la normalitat. 
 
4t. L’Ajuntament de Lleida fa una crida a totes les institucions competents a adoptar de 
manera immediata les mesures necessàries que contemplin la reposició urgent de les 
infraestructures bàsiques del territori alhora que incentivin la recuperació del sistema 
econòmic de la Val. 
 
5è. L’Ajuntament de Lleida vol felicitar el comportament de la població i la tasca dels 
Bombers, tècnics de protecció civil i altres forces de seguretat, així com d'empreses i 
tots aquells que en els moments més dramàtics van posar a disposició tots els mitjans 
possibles per evitar desgràcies personals com així ha estat”. 
 
 
25.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS DEL PSC I PP A FAV OR DE LA 
CONSOLIDACIÓ DE LA MARCA LLEIDA COM A CAPITAL AGROI NDUSTRIAL DE 
CATALUNYA I DE LA PERMANÈNCIA DEL GRUP DE MILLORA I  GENÈTICA 
ANIMAL A LA SEU DE L’IRTA A LLEIDA  
 
Vista la moció presentada pels grups municipals del PSC i PP, amb 19 vots a favor 
dels grups municipals del PSC i PP i 5 vots en contra del Grup Municipal de CiU 
s’acorda aprovar els següents punts: 
 
“1r. L’Ajuntament de Lleida insta al Departament d’Agricultura, Ramaderia, Pesca, 
Alimentació i Medi Natural de la Generalitat de Catalunya a deixar sense efecte el 
trasllat del Grup de treball de millora genètica animal que l’IRTA té a la ciutat de Lleida. 
 
...../..... 
 
3r. Donar trasllat d’aquest acord a la Conselleria d’Agricultura i al seu titular, el 
conseller Josep Maria Pelegrí, als grups parlamentaris amb representació al parlament 
de Catalunya, al Rector de la Universitat de Lleida i al Director de l’Escola Tècnica 
Superior d’Enginyeria Agrària de Lleida”. 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar el següent punt: 
 
“2n. Demanar al Govern que treballi amb les institucions del territori per aprofundir en 
el posicionament competitiu del es Terres de Lleida com a nucli del clúster 
agroalimentari català i contribueixi a l’enfortiment  de la marca Lleida com a marca de 
qualitat i de referència”.  
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26.-  MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS DE CIU I DEL PP P ER A LA 
DIGNIFICACIÓ DEL CENTRE HISTÒRIC I LA SEGURETAT DEL S EDIFICIS  
Vista la moció presentada pels grups municipals de CiU i PP, amb 11 vots a favor dels 
grups municipals de CiU i PP i 13 vots en contra del Grup Municipal del PSC, s’acorda 
rebutjar la següent moció:  
 
1r. L’Ajuntament de Lleida elaborarà un catàleg públic de l’estat de conservació dels 
edificis del Centre Històric on constaran les actuacions realitzades i el calendari i 
resultat de les inspeccions. 
 
2n. L’Ajuntament de Lleida establirà un calendari d’inspeccions de cadascun dels 
edificis vulnerables del Centre Històric amb una periodicitat ajustada a les 
característiques de cada immoble, prestant una especial atenció a aquells immobles 
confrontants amb solars buits conseqüència d’enderrocs anteriors. 
 
3r. L’Ajuntament de Lleida procedirà a verificar la superació de l’Inspecció Tècnica 
d’Edificis mitjançant el certificat d’aptitud a tots els immobles anteriors a 1930 de 
conformitat amb el Decret 187/2010, de 23 de novembre, sobre la inspecció tècnica 
dels habitatges, procedint posteriorment a la verificació de la resta dels immobles, 
segons la seva antiguitat de conformitat amb el programa d’inspeccions previstes 
legalment . 
 
4t. L’Ajuntament de Lleida exigirà als seus propietaris l’enderroc dels edificis declarats 
en ruïna imminent i que queden pendents de demolició al Centre Històric de Lleida. 
 
5è. L’Ajuntament de Lleida instarà els propietaris dels edificis del barri antic a informar 
els arrendataris de pisos de l’estat de l’immoble per garantir la seguretat física dels 
veïns. 
 
6è. L’Ajuntament de Lleida redactarà un protocol de seguretat en diferents idiomes per 
informar totes les veïnes i veïns del Centre Històric de les mesures a prendre en cas 
de detectar indicis del mal estat dels edificis perquè, si cal, puguin denunciar-ho a la 
regidoria d’Urbanisme. 
 
7è. L’Ajuntament de Lleida intensificarà el patrullatge de la Guàrdia Urbana al Centre 
Històric per prevenir i controlar les activitats il·legals denunciades pels veïns. 
 
 
INTERVENCIONS  
 
Punts números 9 i 10. Addenda al Conveni de col·lab oració entre la Paeria i la 
Unió General de Treballadors (UGT) de les terres de  Lleida, signat el 21 de gener 
de 2013, i Addenda al Conveni de col·laboració entr e la Paeria i la Unió 
Intercomarcal de les terres de Lleida de CCOO, sign at en la mateixa data 
 
El Sr. Solé  explica que l’esforç de contenció en els comptes públics ha obligat a reduir 
despeses que han implicat la majoria dels àmbits i han afectat les associacions i 
entitats de tot tipus. S’han reduït les aportacions de l’Ajuntament a tot el món 
associatiu. Per aquest motiu, i malgrat reconèixer l’esforç que fan els sindicats, no 
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considera just ni adequat que s’incrementi la dotació a UGT i a CCOO quan la resta 
d’associacions i entitats han de fer la seva tasca fent un esforç suplementari per 
compensar les reduccions pressupostàries. Per això, el seu grup votarà en contra en 
els dos expedients. 
 
El Sr. Presseguer  lamenta el vot contrari del Grup Popular. Recorda que en la 
Comissió Informativa es va explicar el motiu pel qual es fa l’addenda, que cal 
emmarcar en el desenvolupament del Pacte social per a la ciutadania (que té vigència 
per a tot el mandat). L’aportació de la Paeria a les centrals sindicals s’ha reduït  i es 
continuarà reduint. La disminució que es va aplicar l’any 2012 va ser excessiva i calia 
reajustar-la en un context de plurianualitat. L’addenda va lligada al conveni de l’any 
2013, però fa referència als imports del conveni de l’any 2012 que va patir una 
important retallada. També explica que les addendes anteriors pretenien compensar el 
dèficit produït pel retard en la dotació de les noves seus, també comenta les obres 
d’adequació que fa la Subdelegació del Govern per resoldre alguns dels dèficits dels 
locals actuals.  
S’aproven amb 19 vots a favor dels grups del PSC i CiU i 6 vots en contra del Grup del 
PP.  
 
 
Punt núm. 15. Modificació del Pla estratègic de sub vencions i aprovació de les 
bases reguladores de la convocatòria municipal per a l’any 2013 per a 
l’atorgament d’ajuts per a la rehabilitació dels ed ificis en l’àmbit del Centre 
Històric de Lleida 
 
El Sr. Vilella  considera que durant els darrers 20 anys l’Ajuntament ha viscut 
d’esquena al Centre Històric i aquest fet se’ns recorda amb l’esfondrament d’edificis. 
La fragilitat dels immobles de la zona requereix una actuació rigorosa i continuada, tant 
per part dels propietaris com de la Paeria. Cal vetllar perquè es compleixin les 
respectives ITE i per la seguretat dels edificis una vegada emesos els informes. Les 
actuacions dutes a terme fins ara han estat insuficients; hem actuat cada vegada que 
s’ha produït un sinistre. La convocatòria d’ajuts per a la rehabilitació és necessària; el 
Grup del PP va demanar això en una moció aprovada per unanimitat després de 
l’ensorrament de l’edifici del carrer Tallada, número 13. Votaran a favor de la proposta. 
Demana una actuació continuada sobre els edificis del Centre Històric de Lleida.  
 
La Sra. Obis  diu que el seu grup s’abstindrà de votar en aquest punt. Accions com 
aquesta són necessàries en les ciutats que tenen centres històrics; cal apostar per la 
dignificació dels nuclis antics, que simbolitzen la història de cada nucli. Creu que, en el 
nostre cas, anem a remolc de les circumstàncies. En el Ple de juliol de l’any 2012 es 
va aprovar el Pla d’actuacions per millorar les condicions de seguretat dels edificis del 
Centre Històric i un mes més tard es va aprovar l’Ordenança reguladora corresponent. 
Ens vàrem comprometre a endegar actuacions per a promoure una nova convocatòria 
municipal d’ajuts per a la rehabilitació d’edificis en aquest àmbit (amb aquest motiu es 
va preveure una partida al pressupost d’enguany). Ha passat un any des de 
l’aprovació del Pla i sis mesos des de l’aprovació del Pressupost i ha calgut que 
s’esfondrés un edifici al Centre Històric, perquè l’equip de govern actuï i modifiqui el 
Pla estratègic de subvencions. No sabem quins han estat els criteris per definir la 
dotació de la línia d’ajuts ni per fixar el màxim de subvenció per a cada actuació. La 
singularitat del nostre nucli antic requereix actuacions fermes i prioritàries. No ens 
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podem limitar a donar ajuts als edificis sotmesos a les ITE obligatòries; cal un pla de 
revisió de totes les edificacions de la zona.  
 
La Sra. Camps  lamenta l’abstenció del Grup de CiU; creu que actua d’una manera 
partidista i oportunista en les qüestions relacionades amb el Centre Històric. El Pla 
estratègic que ara presentem fa molt  temps que es prepara. No s’ha dut a terme fins 
ara, perquè s’estava negociant amb la Generalitat per tal que se sumessin (com 
havien fet en anys passats) a la línia d’ajuts i fer-la conjunta. Explica el reiterat procés 
de petició a la Generalitat per part de l’Ajuntament, que no ha obtingut resposta 
positiva. Se’ls ha reiterat que la prioritat de la ciutat de Lleida és el Centre Històric. 
Explica que durant el govern tripartit la Generalitat va ajudar a finançar els TEDI, els 
plans de barri, etc. Van demanar que la Conselleria donés la màxima prioritat al 
desbloqueig del Pla de barris, que subvencionés els TEDI i que es continués donant 
ajuts a la rehabilitació. Comenta les xifres d’inversions i d’ajuts esmerçats en exercicis 
passats. Com sigui que la convocatòria d’ajuts de la Generalitat no ha estat possible 
fins ara, l’Ajuntament obre una nova línia pròpia. Hem modificat els criteris, adaptant-
los als criteris dels ajuts de la Generalitat; s’ha augmentat al màxim subvencionable, ja 
que només convoquem subvencions nosaltres. La rehabilitació és necessària per tal 
de garantir la seguretat dels edificis. Lamenta que en la moció de CiU no es faci ni una 
sola referència a la necessària implicació de la Generalitat en tot aquest procés. 
Recorda que les competències d’habitatge són exclusives del Govern de Catalunya i 
que les competències de disciplina urbanística són compartides amb els ajuntaments. 
Fa dos anys que actuem en solitari al Centre Històric.   
 
La Sra. Obis  creu que l’actuació de la Generalitat no ha de servir d’excusa. Si per a la 
Paeria el Centre Històric és prioritari, cal que s’hi actuï.  
 
La Sra. Camps  explica que l’Ajuntament, en els darrers 10 anys, ha invertit al Centre 
Històric un total de 33 milions d’euros (entre EMU i Paeria); en aquests anys s’han 
rehabilitat 51 edificis. La Generalitat, fins a l’any 2010, va invertir entre 6 i 7 milions 
d’euros; bàsicament entre Plans de barris, rehabilitacions i TEDI. En el darrers 2 anys 
la Generalitat ha invertit 300.000 euros. Aquests números demostren qui està invertint 
en el Centre Històric.  
 
S’aprova la proposta amb 20 vots a favor dels grups del PSC i PP i 5 abstencions del 
Grup de CiU.  
 
 
Punt núm. 18.- Aprovació del Conveni de col·laborac ió entre l’Ajuntament de 
Lleida i la UdL per la cessió a precari de diverses  places d’aparcament, ubicades 
al pàrquing de vehicles en superfície de l’edifici del Rectorat  
 
La Sra. Batalla  explica l’acord al qual han arribat la Paeria i la UdL sobre aquesta 
qüestió, cosa que motivarà el vot favorable del seu grup en relació amb aquest conveni 
de col·laboració.  
 
El Sr. Postius  anuncia que s’abstindran de votar en aquest punt. No hi ha desacord 
en la necessitat de regular el pàrquing del Rectorat i la zona de l’entorn. Tot i això, 
recorda que el seu grup va fer una proposta en la Comissió d’Urbanisme que creu que 
calia tenir en consideració.  
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La Sra. Camps  agraeix el vot favorable del Grup del PP. Quant a CiU es remet al 
debat que es va fer en la Comissió. Considera que la proposta que van presentar no 
garantia la rotació de vehicles. Creu que s’ha atès el màxim possible les 
reivindicacions de la comunitat universitària; destaca la gratuïtat del dissabte i que el 
preu de la zona blava és el més assequible de la ciutat  
 
S’aprova la proposta amb 20 vots a favor dels grups del PSC i PP i 5 abstencions del 
Grup de CiU.  
 
 
Punt núm. 22. Aprovació provisional de la modificac ió puntual del Pla general de 
Lleida en relació amb l’alçada de les edificacions en l’àmbit del Pla especial en 
les façanes del centre de Lleida (articles 44, 163,  165 i DA 4a) 
 
El Sr. Vilella  explica el contingut de la proposta d’acord. Tot i que les explicacions i 
motivacions de la proposta semblen força lògiques, no es refien del motiu real ni de la 
motivació de la rapidesa amb què es tramita. Es justifica que les alçades del Pla 
resulten insuficients per encabir el nombre de plantes autoritzable o per donar a la 
planta baixa l’alçada mínima determinada en el Pla urbanístic. Sense entrar en 
consideracions tècniques, el seu grup no troba motiu per justificar aquesta modificació. 
Esmenta la sentència del TSJC de l’octubre de 2012 que va anul·lar la modificació del 
Pla general en allò referit al Pla especial d’arquitectura de les façanes de la ciutat (per 
considerar que va ser redactada expressament per donar cobertura a una il·legalitat 
urbanística que afecta un edifici de l’Avinguda de Prat de la Riba que caldrà 
enderrocar parcialment). De moment l’enderroc l’ha de pagar l’Ajuntament, tot i que 
sigui amb caràcter subsidiari. Es pretén igualar les alçades a tota la zona del centre de 
la ciutat; la justificació de la modificació genera dubtes (ho explica) atesa la nova 
norma reguladora de l’alçària entre els elements estructurals dels habitatges. Amb la 
modificació esmentada no resultaria necessari modificar el Pla (o si més no  ho seria 
amb caràcter urgent). No volen donar suport a una proposta que consideren 
insuficientment justificada. Per aquests motius s’abstindran de votar.  
 
La Sra. Obis  diu que el seu grup també s’abstindrà de votar en aquest punt. Ho faran 
malgrat la justificació en relació amb les exigències de la legislació sectorial en matèria 
d’habitatge i les condicions tècniques d’edificació (i el fet que sigui aplicable a totes les 
edificacions de la ciutat que estiguin afectades). Recorda també l’anul·lació del Pla de 
façanes per part del TSJC. Aquesta modificació coincideix amb la tramitació per 
l’adjudicació de l’enderroc parcial de l’edifici de Prat de la Riba que superava l’alçada 
permesa (comenta el contingut de la sentència que ordenava aquest enderroc).  
L’informe final per a l’adjudicació de l’enderroc és de 18 de març de 2013, al mes de 
maig encara estava en període per formalitzar el contracte; té dos mesos per a 
redactar el projecte i quatre per executar l’obra. Tot aquest procés es produeix de 
forma paral·lela a la modificació provisional del Pla general que avui es votarà. 
Aquestes coincidències creen dubtes, la qual cosa motiva l’abstenció del seu grup.  
 
La Sra. Camps  creu que el Sr. Vilella no ha comprès la motivació de la modificació, 
que té un contingut essencialment tècnic, tal com consta en el document i es va 
intentar explicar en la Comissió informativa. No es poden veure “fantasmes” per 
coincidències temporals amb dues sentències. Les sentències del TSJC seran 
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acatades com ho fem sempre (siguin favorables o desfavorables). El que no podem fer 
és comprometre la governabilitat de la ciutat quedant-nos sense actuar. Cal 
desvincular el cas singular de Prat de la Riba amb una modificació general. La 
normativa del Pla general de 1982 és inaplicable  tècnicament; dels 5,6 quilòmetres de 
façanes del Pla especial del Centre Històric només 1,2 quilometres podrien ser 
edificats complint el Pla especial vigent.  No podem paralitzar les edificacions perquè 
el CTE hagi modificat els requisits tècnics i nosaltres no fem res. Aquesta modificació 
no afecta en absolut les visuals de la Seu Vella. Per canviar aquestes visuals caldria 
canviar-ho expressament al Pla general atès que té una regulació específica en 
l’article 261. Només pretenem encabir en el Pla allò que ha regulat el CTE per fer 
viables les alçades. En alguns casos suposa un lleuger increment i en altres casos 
suposa una reducció d’alçades. La situació actual era anòmala. No s’està improvisant. 
L’aprovació inicial es va fer fa cinc mesos i no ha rebut cap al·legació dels grups. 
  
El Sr. Vilella  continua pensat que no es justifica el motiu de la celeritat en la tramitació 
d’aquesta modificació. La tramitació coincideix amb la sentència del TSJC i això 
genera dubtes. Insisteix que el TSJC va declarar que en l’edifici de Prat de la Riba es 
va cometre una il·legalitat. Pregunta si es vol dissimular aquesta infracció. El Tribunal 
ha dit que calia enderrocar la part edificada en excés. Reitera l’existència de dubtes.  
 
La Sra. Camps  també reitera que s’acatarà la sentència del TSJC i que es farà tot allò 
que sigui possible per cobrar l’execució subsidiària de l’enderroc de Prat de la Riba. 
No té res a veure una cosa amb l’altra. La modificació del Pla no és l’execució d’una 
sentència que simplement s’ha acatat, sense més. Ara estem en una situació en què 
es produeix una indefensió urbanística, ja que està vigent un Pla de l’any 1982 que 
està tècnicament desfasat (tant per l’Ajuntament com per als propietaris que volen 
edificar o fer reformes). No podem deixar un buit jurídic al·legant que tenim dubtes. 
Regularitzem les alçades; totes les normes (entre elles els Plans urbanístics) sempre 
estan sotmeses a actualitzacions. Una norma com aquesta, de l’any 1982,  està 
absolutament desfasada. Ara la posem al dia.  
S’aprova amb 14 vots a favor del Grup del PSC i 11 abstencions dels grups de CiU i 
del PP.  
 
 
Punt núm. 24.- Declaració institucional de suport a  la Val d’Aran  
 
Després de llegir la declaració, el Sr. alcalde va explicar que l’Ajuntament de Lleida es 
va posar immediatament a disposició de les autoritats de l’Aran, i es va fer l’oferiment 
dels nostres mitjans en l’àmbit d’alimentació, suport logístics i efectius de la Guàrdia 
Urbana. Destaca la disposició dels agents de la GU per tal de desplaçar-se a la Val 
d’Aran. Les autoritats de l’Aran van comunicar l’endemà que havien trobat solucions 
per altres vies i no va ser necessari aplicar el dispositiu muntat amb aquesta finalitat.  
 
 
Punt núm. 25.- Moció dels grups municipals del PSC i PP a favor de la 
consolidació de la marca Lleida com a capital agroi ndustrial de Catalunya i de la 
permanència del grup de millora i genètica animal a  la seu de l’IRTA a Lleida  
 
El Sr. Vilella  agraeix al Grup del PSC (en especial al Sr. Larrosa) per la predisposició 
a consensuar la moció, atesa la importància que té la qüestió per al futur 
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agroalimentari i econòmic de la ciutat de Lleida i de les nostres terres. La intenció de la 
Generalitat de traslladar l’IRTA del campus de l’ETSEA i el trasllat de la línia de treball 
sobre genètica animal ens ha provocat indignació. Aquestes decisions debiliten la 
ciutat i el seu entorn i qüestionen la capitalitat agroalimentària de Lleida. La indignació 
ha arribat a la comunitat universitària i professional de les Terres de Lleida. No es 
tracta només d’una qüestió de reequilibri territorial, sinó de justícia en relació amb els 
investigadors de l’ETSEA. La presència dels òrgans que acullen els investigadors 
permeten enfortir i consolidar l’economia de les nostres comarques i potencien un 
sector estratègic per a Catalunya com és l’agroalimentari. La línia d’investigació de 
genètica animal és l’única que hi ha a Lleida en aquesta matèria. Es vol justificar el 
trasllat per les restriccions pressupostàries i per estalviar despesa (tot i que fa sis 
mesos que esperem el pressupost de la Generalitat per a l’any 2013). Creu que hi ha 
manca d’interès i de compromís del Departament d’Agricultura; ho demostra que el 
Consell assessor de l’IRTA no s’ha reunit mai. No hi ha voluntat política. El tancament 
de l’IRTA suposarà un gran cop a la capitalitat agroalimentària de Lleida, debilitarà el 
campus d’Agrònoms i provocarà que es perjudiquin les sinèrgies que ara es 
produeixen entre docència i investigació. El Grup del PP creu que cal mantenir la 
recerca i la investigació agronòmica en la millora del processos productius en aquesta 
matèria. Cal incidir en el foment de l’especialitat d’investigació animal a la UdL 
(reivindica novament la Facultat de Veterinària). Demana el vot favorable a la moció. 
  
El Sr. Larrosa  destaca que la moció inicial del PSC era una moció propositiva vers la 
consolidació de la “marca Lleida” com a capital catalana en l’àmbit agroalimentari. 
Comenta la tesi elaborada als anys 90 pel Sr. Michael Porter amb relació a la tesi 
sobre els avantatges competitius que tenen les regions econòmiques, on va 
desenvolupar la teoria dels clústers. Quan una ciutat com Lleida és altament 
reconeguda com a marca en producció agroalimentària i en capacitat educativa i 
científica, es generen complicitats que doten d’atributs aquesta marca (esmenta com a 
exemples les activitats del Parc Científic o de Mercolleida). Som capaços d’aglutinar 
productes altament especialitzats, situats en un determinat espai; per això no podem 
acceptar el trasllat d’un grup de millora genètica que investiga al voltant de la 
ramaderia porcina. Està d’acord amb la valoració feta pel portaveu del Grup del PP; no 
cal només defensar el que tenim, sinó que cal continuar incidint en la petició dels 
estudis de veterinària i aconseguir l’exclusivitat en els estudis agroalimentaris. Aquest 
ha de ser un dels nostres fets diferencials i que han de marcar el futur de Lleida des 
del punt de vista socioeconòmic. Els investigadors donen servei a les nostres 
produccions i a les de la resta de l’Estat.  
 
El Sr. Cerdà  diu que aquesta moció no els ha sorprès pas. Creu que es tracta d’una 
proposta oportunista, no oportuna; s’ha fet demagògia en diversos articles publicats 
sobre aquesta qüestió. El Govern de la Generalitat sempre ha apostat pel sector 
agroalimentari a les nostres terres. Mai estaran d’acord amb el fet que l’IRTA tanqui les 
seves portes a Lleida i han defensat també l’exclusivitat de la UdL en agrònoms, 
veterinària i forestals. Explica que l’IRTA és un referent en recerca i innovació en el 
sector. L’organisme té una llei pròpia que defineix les seves funcions (llegeix l’article 
que els conté). Els objectius de l’IRTA es compleixen a bastament i l’aposta per la 
innovació i la recerca és evident i garanteix la continuïtat de l’ens a Lleida. Quant a 
l’impacte de les publicacions científiques, l’IRTA ocupa el lloc 37 de tot l’Estat i és la 
primera en l’àmbit agroalimentari. El Consell d’Administració de l’ens (en el qual 
participa també la UdL) pren les decisions organitzatives, segons les necessitats. No 
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han tingut cap protesta per part de la UdL en  relació amb el tema que ens ocupa. S’ha 
acordat el trasllat de tres investigadors dedicats a la genètica i millora animal (de 
Lleida a Caldes de Montbui), que ha estat motivat per l’aprovació de diversos projectes 
amb la UdL. Defensa la importància del Fruitcentre que suposarà que es traslladin a 
Lleida investigadors del centre de recerca de Bellaterra. El trasllat d’investigadors no 
és un fet excepcional, s’ha fet en 12 ocasions amb anterioritat (explica alguns 
exemples). El Fruitcentre té la instal·lació més gran de càmeres experimentals de 
postcollita en atmosfera dinàmica de tota Europa (ho explica). Reitera que el trasllat és 
una qüestió interna i funcional de l’IRTA. Per això el seu grup votarà en contra dels 
punts 1 i 3. Quant al punt 2 estan completament d’acord que Lleida sigui capital 
agroalimentària de Catalunya i per això hi votaran a favor.  
 
El Sr. Vilella  no creu que sigui oportunista demanar que no es tanqui l’IRTA a Lleida; 
si la Generalitat està a favor del seu manteniment ho hauria de dir clarament. Les 
notícies sobre els trasllats no han estat desmentides pel conseller. Creu que el 
tancament de l’Institut no és una qüestió de pressupost, sinó de voluntat política. Tots 
coincidim a dir que Lleida ha de ser la capital agroalimentària de Catalunya; això no és 
compatible amb el tancament de la seu d’aquest ens al campus d’Agrònoms. La UdL 
contribueix de manera fonamental a consolidar aquesta capitalitat. Aturar el tancament 
de l’IRTA és necessari i, al mateix temps, just.  
 
El Sr. Larrosa  diu que el Sr. Cerdà ha aplicat els arguments de la Conselleria, però no 
ha aportat elements que aclareixin la qüestió. Els arguments sobre el treball del grup 
d’investigació de millora genèrica no són consistents; explica diversos projectes 
d’investigació que estan fent els equips d’investigació conjuntament amb la UdL i que 
tenen un abast internacional. Creu que el Conseller o no té un coneixement detallat 
d’aquestes dades o  vol ometre part de la veritat. La relació de l’equip amb la UdL és 
evident. La Generalitat reconeix a la UdL i l’IRTA com a grup consolidat de treball des 
de l’any 1993. Reitera la idea dels clústers que ha aplicat en la intervenció anterior. 
Explica un dels projectes genètics adreçat a la ramaderia porquina, que compta amb 
una de les millors bases de dades del món i té contractes amb importants empreses 
de l’Estat. Des de Lleida podem donar serveis arreu i consolidar la nostra posició de 
capitalitat. La Llei de l’IRTA no pot ser excusa per justificar una decisió, quan el màxim 
òrgan de govern de l’ens està presidit pel conseller. Cal que la Paeria defensi la 
competitivitat de la ciutat. Llegeix l’article 5è de la Llei reguladora de l’Institut que 
demana la cerca de sinergies amb els parcs científics i tecnològics i les universitats. 
Lleida ha apostat pel Parc Científic Agroalimentari per reforçar aquesta capitalitat. No 
entén que el Grup de CiU no vulgui votar el tercer punt de la moció, que exclusivament 
preveu que es doni trasllat dels acords a la Generalitat o a la UdL. 
 
El Sr. Cerdà  diu que les notícies que fonamenten la moció han estat contestades als 
mitjans de comunicació. Assegura que l’IRTA a Lleida no es tancarà. Explica que a 
Lleida no hi ha empreses de genètica porcina, per això el grup investigador no respon 
a una demanda local. Les empreses de genètica són multinacionals. El grup de 
genètica de l’IRTA no té cap projecte conjunt amb el de la UdL des de fa uns 10 anys; 
no tenen cap proposta conjunta en preparació. No hi ha col·laboració entre els dos 
grups científics. La participació en el Màster de sanitat animal és puntual, igual que la 
d’altres organismes no ubicats a Lleida. Les actuacions que en aquesta matèria fan les 
empreses de les terres de Lleida s’implementen en l’estació d’Alcarràs i amb les bases 
de dades del BDporc, que continua ubicat a Lleida ciutat. El BDporc i l’organització del 
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Porc d’Or es continuaran fent des de Lleida. El servei continuarà prestigiant el sector 
porquí de Lleida. L’Any 2009 l’IRTA va adquirir el centre d’Alcarràs i el va rehabilitar 
com a centre experimental de producció porquina, s’hi va invertir més d’1 milió d’euros. 
Durant els dos governs tripartits també es van fer trasllats en el si de l’IRTA, que van 
afectar prop de 80 investigadors (trasllats que es van fer també per motius 
organitzatius i productius). Explica dos trasllats que s’han fet recentment d’equips 
científics que han implicat fins a 80 persones. Diu que l’IRTA sempre està al costat de 
l’empresa, és un instrument fonamental pel món empresarial agroalimentari. És un 
model d’èxit, que actua amb independència i amb criteris tècnics i científics (no 
polítics). Defensa i valora positivament el treball de l’IRTA i el de la Conselleria 
d’Agricultura a Lleida, que qualifica d’excel·lent.  
 
El Sr. Vilella  diu que no pot felicitar a un conseller que vol treure l’IRTA del campus 
d’Agrònoms de Lleida. Reitera que la realitat contradiu les paraules del Sr. Cerdà; diu 
que si està tan segur què l’IRTA no marxarà de Lleida no entén per quin motiu no vota 
a favor de la moció íntegrament. Demana coherència. 
 
El Sr. Larrosa  reitera que no cal que les empreses relacionades amb la investigació 
genètica animal estiguin ubicades a la ciutat, l’abast de les investigacions va més 
enllà. Nosaltres tenim una marca de referència: Lleida i el nostre territori. Amb la moció 
volem contribuir que hi hagi una major eficàcia i homogeneïtat en la tasca 
investigadora feta en els darrers anys. El grup d’investigació de millora genètica animal 
és anterior a la creació de l’IRTA. Volen traslladar 4 investigadors a Caldes de 
Montbui, localitat en què hi ha una investigadora en matèria de cunicultura. Defensa la 
tasca feta per l’IRTA en els darrers 30 anys. No es pot amagar darrera criteris científics 
la importància del posicionament de les terres de Lleida en aquesta matèria. 
  
El Sr. Cerdà,  per al·lusions, reitera al Sr. Vilella que l’IRTA no es tancarà. Està 
convençut que la feina feta pel conseller és impecable. Creu que la moció és 
demagògica.  
 
El Sr. alcalde  diu que tots estem convençuts que no es tancarà l’IRTA, tot i això 
preocupa molt que la línia d’investigació de genètica animal marxi de Lleida. Qualifica 
la tasca de l’IRTA com a gran èxit (explica part de la història de l’ens). L’institut ha 
estat sempre ben gestionat. Des de Lleida volem que els temes que són estratègics 
per a nosaltres tinguin les línies de recerca vinculades a l’IRTA i a la UdL. Comenta 
que la investigació de l’IRTA de Lleida és una referència en les revistes més 
prestigioses del món. Valora molt positivament la decisió de la Conselleria de 
desenvolupar el projecte del Fruitcentre, que ha prioritzat en relació amb el projecte de 
la ubicació de la Conselleria. Hi ha hagut un petit problema en relació amb els 
accessos al Fruitcentre que ja està en vies de resolució (l’obra està en licitació). 
Explica l’estructura del sector agroalimentari a Catalunya i els àmbits d’ubicació dels 
punts de referència. En el cas de l’activitat relacionada amb el sector porquí, cal 
mantenir les línies d’investigació que es fan a Lleida i que ens tenen com a punt de 
referència. A Lleida es produeixen 10 milions de porcs anuals (una quarta part de la 
producció total del país). Som el mercat de referència que fixa el preu del porc a 
Europa. La genètica del porc és fonamental i condiciona tota la cadena productiva. 
Això és fonamental per liderar el sector a tot l’Estat. Creu que la decisió de traslladar 
els investigadors és un error estratègic (com ha passat amb la Facultat de Veterinària). 
Demana al Grup de CiU que transmeti al seu partit la importància que per a Lleida té el 
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fet que marxi la línia de recerca genètica porcina. Tots els grups hem defensat 
l’exclusivitat dels estudis d’Agrònoms per la UdL; així es va demanar en una petició al 
Parlament formulada pel PSC i la resta de grups parlamentaris van demanar que no 
constés en la proposta la paraula “exclusivitat”. La proposta parlamentaria va ser 
consensuada i es va substituir el terme “exclusivitat” per “concentració”. Cal defensar, 
des dels partits, que treballin perquè els estudis d’Agrònoms siguin exclusius a Lleida. 
Cal també treballar perquè l’IRTA (que no marxarà de Lleida) no desplaci els grups 
d’investigació de genètica porcina. 
 
El resultat de la votació està reflectit en la part diapositiva de l’acta.  
(Abans de la votació va abandonar la sessió el regidor Sr. Oriol Yuguero.)   
 
Punt núm. 26.- Moció dels grups municipals de CiU i  PP per a la dignificació del 
Centre Històric i la seguretat dels edificis  
 
El Sr. Vilella  agraeix al Grup de CiU la seva predisposició per arribar al consens que 
ha permès unificar les dues  mocions. Explica que en menys d’un any s’han esfondrat 
dos edificis al Centre Històric; aquest fet ens hauria de fer reflexionar si l’actuació 
municipal és o no suficient (el Grup del PP creu que no ho és). El 17 de juny passat es 
va esfondrar un edifici al carrer Cavallers, que va provocar la caiguda d’un altre edifici 
del carrer Companyia. L’edifici ensorrat havia superat un TEDI l’any 2007 després de 
reparar les deficiències detectades. Afortunadament no hi ha hagut danys personals, 
cosa que qualifica de “miracle”. Creu que els controls periòdics que es fan cada 10 
anys s’ha demostrat que són insuficients, atesa la qualitat constructiva dels edificis del 
nucli antic. Cal incrementar aquestes inspeccions. El Centre Històric és un barri 
d’atenció especial per part de la Paeria, ja que va ser declarat ARI. La Llei 
d’Urbanisme i l’Ordenança específica municipal del Centre Històric habiliten 
l’Ajuntament per a fer inspeccions. Cal redoblar els esforços, exigir als propietaris la 
responsabilitat que els pertoca i que la Paeria faci de forma subsidiària les inspeccions 
que els propietaris no duguin a terme. És necessari incrementar el control i garantir la 
seguretat dels edificis del Centre. S’han d’inspeccionar els edificis que confronten amb 
els solars buits i que procedeixen d’enderrocs anteriors. Demana una inspecció 
especial dels edificis del Centre que requereixin un control específic i en especial els 
confrontants amb solars buits. Aquests controls s’han de fer d’una manera periòdica i 
continuada. Cal demanar als propietaris que facin efectiu l’enderroc dels edificis 
declarats en ruïna imminent que estan pendents de demolició.  Cal verificar la 
superació de l’ITE dels edificis anteriors a l’any 1930, tal com preveu la normativa 
aplicable. Demana l’actuació subsidiària de l’Ajuntament si els particulars no ho fan. És 
urgent inspeccionar tots els edificis del Centre Històric i no tan sols uns quants i per 
quedar bé. Les mesures que es proposen són positives i volen evitar que no es torni a 
ensorrar cap edifici al cor de la ciutat de Lleida. Demana el vot favorable als grups.  
 
La Sra. Obis  diu que, de nou, han de tornar a demanar que es treballi amb totes les 
forces per la dignificació del nostre Centre Històric. No és la primera vegada que 
defensen la recuperació ferma d’aquesta zona de la ciutat, que ha de ser prioritària i 
que requereix actuar amb fermesa. Malgrat els anuncis d’ajuts i l’Ordenança especifica 
sobre el Centre Històric, creu que l’equip de govern ha actuat ara com a conseqüència 
d’un nou esfondrament (ara al carrer Cavallers). Cal autoimposar-nos la necessitat 
d’actuar amb efectivitat en el compliment dels compromisos adquirits mitjançant acords 
del Ple. Car fer la catalogació de l’estat de conservació de tots els edificis del Centre 
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Històric, per tal de detectar les situacions de precarietat; no hem d’actuar a posteriori. 
Malgrat que la vigència de la ITE és de 10 anys, la Llei preveu que la validesa està 
condicionada al manteniment dels requisits per a la concessió, la qual cosa fa que 
sigui revocable. L’Ordenança municipal ens dóna plena competència per intervenir i 
obliga els propietaris a actuar. Tenim una tipologia d’edificació singular que requereix 
mesures especials. Cal que ens avancem als esdeveniments i augmentem els mitjans 
de seguiment que han de ser molt rigorosos. Defensa la necessitat de fer i editar un 
protocol de seguretat. No es poden obviar les queixes de les entitats veïnals en relació 
amb les activitats il·legals que es fan en habitatges del Centre Històric. No ens podem 
permetre perdre les arrels històriques de la ciutat. La moció pretén donar solucions a la 
ciutadania que vol viure i gaudir del Centre Històric. El barri ha de potenciar els seus 
actius i millorar les carències mitjançant un pla de xoc immediat. Retreu al PSC que no 
hagi fet esforços per negociar aquesta moció.  
 
La Sra. Camps  diu que no han fet cap esmena a la moció, perquè dediquen el seu 
esforç a actuar, demanen coses que ja s’estan fent. Reitera que troba a faltar en la 
moció una certa crítica a la Generalitat, cosa que diu, sense que això suposi eludir cap 
responsabilitat municipal. Cal millorar i redoblar esforços, però sense frivolitzar i 
actuant amb seriositat. Cal treballar conjuntament. Critica que es tingui molta 
indulgència amb la manca d’actuació de la Generalitat per raons econòmiques; diu que 
ells també han de prioritzar igual que fa l’Ajuntament. Es demostra que el Centre 
Històric està en la voluntat política de l’equip de Govern. Explica que l’anterior Govern 
de la Generalitat es va implicar en aquesta tasca (Pla de barris, inversions, TEDI 
finançats conjuntament, rehabilitació, etc.). La moció demana actuacions que no són 
competència municipal i que pot verificar perfectament la Generalitat en compliment de 
la normativa actualment vigent. Recorda que l’obligació que un edifici estigui en bon 
estat és dels propietaris; l’Administració actua quan s’incompleix la normativa o quan la 
propietat no compleix els seus deures. La norma vigent preveia que tots els edificis 
anteriors a 1930 s’havien de revisar abans de finals de l’any passat (cosa que no s’ha 
fet). L’Ajuntament va assumir el problema, es va reunir amb la Generalitat i va 
demanar col·laboració tècnica i econòmica  (aquesta darrera no va ser possible). La 
Generalitat no ha donat cap compliment al Decret 187/2010. L’Ajuntament ha fet una 
ordenança apurant al límit el que permet la normativa per poder actuar en casos 
d‘activitats irregulars, sobreocupació, etc. Tot i això, topem amb la reticència dels 
tribunals de justícia i dels propietaris. Es modificaran les ordenances tantes vegades 
com calguin. Diu al Sr. Vilella que no s’han fet unes quantes revisions per quedar bé: 
s’han inspeccionat des de  l’any 2006 fins a l’any 2010 més de 300 immobles (amb els 
corresponents TEDI) i enguany se n’han fet 103. Fer més de 400 inspeccions sobre un 
parc de 500 habitatges és un percentatge força significatiu. Els problemes vénen de la 
qualitat dels edificis, del seu manteniment, del mal ús que es fa d’aquests edificis, etc. 
Les nostres ordenances preveuen inspeccions quinquennals i sempre que hi hagi un 
possible perill. Es tornaran a revisar més d’un centenar d’inspeccions fetes de l’any 
2006 al 2008. Es prendran les mesures que siguin necessàries, amb col·laboració de 
la Generalitat o sense. En 10 anys l’Ajuntament ha invertit 33 milions d’euros; això 
demostra la voluntat política per invertir al Centre Històric. Hi ha problemes, fruit de  la 
fragilitat constructiva, dels usos incorrectes, de la manca de capacitat econòmica dels 
propietaris, etc. Caldrà fer més si els problemes continuen; hi posarem els recursos 
que siguin necessaris. Reitera que la majoria de les propostes de la moció o s’estan 
fent o corresponen a la Generalitat o tenen un contingut clarament partidista. Votaran 
en contra de la moció.  
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El Sr. Vilella  manifesta que el seu grup no ha dit, en cap moment, que no s’estiguin 
fent coses al Centre Històric. Únicament es qüestiona si les actuacions dutes a terme 
són suficients. Té la sensació que alguna de les mesures que diu que farà l’equip de 
govern (com les inspeccions cada 5 anys) són motivades per fets com el darrer 
ensorrament. Creu que una gran majoria de ciutadans té també la impressió  que 
l’Ajuntament no fa prou per al manteniment dels edificis del nucli antic. Esmenta un 
article recent  del diari La Vanguardia, en què es reflectia el resultat d’una enquesta en 
la qual el 80% dels entrevistats consideraven que no es feia prou per al manteniment 
del Centre Històric de la ciutat. Cal fer més i actuar de manera permanent, fent complir 
la llei. Critica que a finals de l’any passat no sabéssim quants edificis del Centre 
Històric havien passat la ITE fins a la data. Cal intensificar el control. Els tècnics de la 
ciutat ja van advertir que la manca de manteniment dels edificis podia provocar 
sinistres, com així ha estat. La situació de degradació del centre de Lleida va a més.  
La recuperació del nucli antic ha de ser una prioritat per a la ciutat. Creu que la moció 
no demana res que no es pugui fer; es demana un esforç complementari per salvar i 
dignificar el Centre Històric. És una moció positiva (explica el contingut de les 
propostes concretes). No es demana res que no pugui ser assumible.  
 
 La Sra. Obis  diu que la Generalitat va proposar canviar el Decret 187/2010 per 
inoperant (no perquè vingués de l’anterior Govern). La major part de les inspeccions 
arribaven tard a la Generalitat i les deficiències greus ja estaven reparades. Es 
pretenia donar opcions a les comunitats de propietaris, perquè fessin les inspeccions. 
Encara que s’inverteixi al Centre Històric els edificis se segueixen ensorrant. Diu que el 
Pla de barris té un pressupost total de 16,8 milions d’euros, està prorrogat i executat 
en més d’un 72%. Queden pendents de pagar 3,7 milions, molts dels quals estan 
finançats pel préstec ICO. En altres ciutats també hi ha plans de barris i les cases no 
cauen. Els tècnics també demanen un canvi d’actitud de l’Ajuntament i la necessitat de 
fer un pla de xoc per aturar la degradació del barri. Reitera la necessitat d’actuar en els 
habitatges que siguin més vulnerables i més fràgils en l’àmbit del nostre Centre 
Històric.  
 
La Sra. Camps  diu que qui es recorda del Centre Històric només quan hi ha una 
desgràcia són els grups de l’oposició. Mitja hora després d’ensorrar-se l’edifici ja hi 
havia tuïts criticant l’equip de govern. Aquesta proposta es podia haver presentat 
abans si tan clar era que els terminis són insuficients. Els tècnics de la Generalitat van 
posar uns terminis a la norma després d’haver-ho estudiat. Segurament aquests 
terminis no són els més adequats pel Centre Històric de Lleida, per això l’Ajuntament 
va aprovar la seva ordenança. La Generalitat no vol molestar els propietaris i per això 
no aplica el seu Decret. Ara CiU demana a la Paeria que sigui més estricta amb els 
propietaris. Cal ser coherents en tots els casos. L’Ajuntament actua quan els 
propietaris no ho fan; tant sigui per desídia com per manca de recursos. Es fan 
centenars d’ordres d’execució i d’expedients de disciplina urbanística que es cobraran 
per via executiva si és necessari. S’ajudarà als propietaris que volen actuar, però que 
no tenen mitjans econòmics. No eludiran mai la responsabilitat que tenen al Centre 
Històric, tot i que hi hagi altres administracions que no col·laborin. Les cases cauen 
aquí i en altres centres històrics, tot i tenir un nivell constructiu molt millor que el 
nostre. Critica els grups proponents dient que tenen una visió catastrofista del Centre 
Històric. Qüestiona el resultat de les enquestes en què les preguntes tinguin gairebé 
sempre un resultat negatiu (cal fer més...). Les actuacions públiques es fan amb els 
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recursos de tots; cal ser exigents amb els propietaris i no carregar les seves 
obligacions a la resta dels ciutadans. Demana que no es faci demagògia ni 
catastrofisme sobre el Centre Històric. Es continuarà treballant i per això s’han portat 
les ordenances al límit; però, cal respectar la Llei i cada administració ha d’actuar i 
implicar-se en aquest problemes.  
 
El Sr. Vilella  diu que en cap moment ha enviat cap tuit criticant l’equip de govern en 
relació amb l’ensorrament de l’edifici del carrer Cavallers. Reitera que els veïns de 
Lleida consideren que la Paeria no fa prou per mantenir els edificis del Centre Històric. 
Creu que avui hem perdut una ocasió per actuar de manera conjunta i consensuada  
en relació amb el Centre Històric. La moció no s’ha presentat contra ningú, sinó per 
millorar aquesta zona de la ciutat.   
 
La Sra. Obis  diu que ella va ser una de les persones que va enviar el tuit. No se’n 
penedeix d’haver dit que lamentava el que estava passant. Diu que si l’Ajuntament ha 
fet ordenances que permeten actuar quan sigui necessari no ens podem excusar en  
que la Generalitat no compleixi o no pagui les seves obligacions.  
 
La Sra. Camps  diu que no s’està deixant d’actuar ni de fer les ITE que cal fer. No 
s’excusa en la manca d’actuació de la Generalitat. Demana a CiU que sigui tan exigent 
amb la Generalitat como ho és amb l’Ajuntament de Lleida. Treballarem amb ajuts o 
sense ajuts de l’administració que té competències en la matèria i ens deixa sols.   
 
El Sr. alcalde  qüestiona també les referències a les enquestes que contenen 
preguntes que condicionen la resposta. Fa referència a diversos articles de premsa 
que han reflectit la realitat del Centre Històric i han destacat elements positius com 
l’existència de nous emprenedors o nou comerç. Explica també que el Govern de 
l’Estat inverteix més al Centre Històric que el de la Generalitat (Seu Vella, Parador del 
Roser...). Diu que podria subscriure el text de la moció sempre que es canviés el 
destinatari, que hauria de ser la Generalitat. L’Ajuntament ha invertit 33 milions d’euros 
al Centre Històric; la Generalitat, durant el govern tripartit, va invertir 7 milions; el nou 
Govern de la Generalitat només ha invertit 0,3 milions.  
 
Es rebutja la moció amb 11 vots a favor dels grups de CiU i PP i 13 vots en contra del 
Grup del PSC. 
 
 
PRECS I PREGUNTES 
 
El Sr. Cerdà  explica que fa molt temps que es va comentar el tema de les retribucions 
dels monitors, especialment dels que ho fan per entitats esportives. Darrerament ha 
sortit la notícia que s’estan fent inspeccions de la Seguretat Social a les entitats 
esportives, posant en qüestió el sistema de remuneració d’aquestes persones i això 
compromet la supervivència de les entitats. Considera que hem de treballar per ajudar 
a les entitats de la nostra ciutat en aquesta qüestió. Demana que, amb la col·laboració 
del Consell d’Esport de la Ciutat i la Regidoria d’Esports de la Paeria, es treballi per 
informar i assessorar les entitats per tal d’afrontar aquesta difícil situació.  
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El Sr. alcalde  diu que el món de l’esport ha de tributar allò que correspon, 
especialment aquelles persones que estan professionalitzades i són grans esportistes 
d’elit. És evident que és un problema diferent el dels petits clubs, que tenen 
entrenadors amb un gran component amateur i que cobren quantitats de poca 
importància i sense regularitat. S’ha de resoldre aquest problema sense trencar els 
principis generals del sistema tributari i de la Seguretat Social. Li sembla correcte que 
es faci un monogràfic sobre el tema, amb la participació d’un expert en tributació 
esportiva, en el marc del Consell d’Esports. El Sr. Alonso diu que ahir va parlar amb el 
delegat territorial d’Esports de Lleida i van comentar que estava prevista una reunió 
d’entitats esportives amb un expert en la matèria per tal d’informar sobre les 
inspeccions que fa la Seguretat Social. Demanarà que sigui convidada la Regidoria i la 
Comissió corresponent del Consell de l’Esport  municipal.  
 
El Sr. Cerdà  diu que, amb independència de les activitats que es puguin fer des de la 
Generalitat, seria bo que es fes un monogràfic en el Consell Assessor de l’Esport  amb 
la presència d’experts sobre el tema. El Sr. alcalde està d’acord amb aquesta 
proposta.  
 
 
L’alcalde aixeca  la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
 
El secretari,  

Vist i plau, 
 L’alcalde, 

 
 


